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V zadnjih 2 desetletjih beležimo izjemno hiter napredek tehnologije in znanosti. Posledično se 

s tem spreminja tudi naša družba in njeno delovanje. Živimo v sistemu kapitalizacije, ki temelji 

na kapitalistični privatni lastnini in trgu. Ena izmed značilnosti je, da je osnovni smoter 

kapitalistične produkcije dobiček, torej povečevanje že obstoječega bogastva, pri čemer se 

mora to povečanje izraziti v denarni obliki. A tukaj nastane problem! Če želimo povečati svoje 

bogatsvo, potrebujemo finančno pismenost. 

Odločitve o finančnem izobraževanju v šolah se sprejemajo na državni ravni, zato ni nobenih 

smernic, ki bi šolam pomagala poučevati najučinkovitejši pristop k osebnih financ. 

  

Bogati pravijo, da imajo pravilo, ki mu pravijo 90/10. Kaj to pomeni ? 

Pravilo 90/10 pomeni, da 90 odstotkov ljudi zasluži 10 odstotkov denarja, 10 odstotkov ljudi 

pa 90 odstotkov denarja. V Sloveniji imamo še slabšo situacijo 95/5. 

  

Začetek poti 

Leta 2016 sem v Ljubljani, v prvem nadstropju kristalne palače, začel svojo pot do uresničitve 

sanj. Potekale so celotedenske delavnice o splošnih stvareh v zvezi z denarjem, npr.: kako 

kupiti svoj prvi avto, kako se vesti na sestanku za sprejem v službo, kam investirati itd... Tam 

sem spoznal, trenutno, enega mojih najboljših prijateljev, ki mi je leto in pol kasneje prestavil 

ta neverjetni svet. Svetoval mi je tudi, da preberem knjigo Bogati očka, revni očka in to sem 

tudi storil. 

  

Med branjem knjige se mi je pred očmi začela prikazovati resnica našega šolskega in 

finančnega sistema in predvsem vprašanja: zakaj nas ne učijo finančne pismenosti , kako nas 

država in banke goljufajo, predvsem pa kako razmišljati kot razmišljajo bogati. Kot vsak naiven 

otrok, sem začel takoj raziskovati, kako zaslužiti milijone. S 14 leti sem začel trgovanje z 

delnicami.  Z njimi sem se ukvarjal dobre 2 leti in sem imel  kar nekaj zelo veliko padcev in 

izgube denarja, a nisem odnehal. Naučil sem se veliko stvari, predvsem kako delujejo, zakaj 

rastejo in padajo... 

  

KRIPTO SVET 

Prijatelj me je, leta 2018, popeljal v svet Kriptovalut, ki mu zdaj pravim neverjetni svet. Seveda 

sem, kot vsak normalen človek pomislil, da je to nekakšna prevara. A sem vseeno, 

25.12.2019, kupil svojo prvo kriptovaluto – BITCOIN. 

  

Ločitev denarja in države 

Ste se kdaj že vprašali, če vas kdo nadzoruje ? Ali lahko v trenutku izgubite vso svoje 

premoženje ? Ali ima kdo vpogled v vaše finančno stanje? Na vsa ta vprašanja je odgovor 

DA. Zaradi takšnih nadzorov so nastale kriptovalute. 

  

Kaj so kriptovalute ? 

Kriptovalute so digitalne oziroma virtualne valute, ki uporabljajo kriptografijo, tehniko za varno 

(šifrirano) komunikacijo. Zaradi te varnostne funkcije je kriptovalute praktično nemogoče 

ponarediti. Mnoge kriptovalute so decentralizirani sistemi, ki temeljijo na tehnologiji veriženja 

podatkovnih blokov (angl. blockchain). To je javna knjiga transakcij, ki jo vzdržuje in 



posodablja na tisoče ljudi (rudarjev) po vsem svetu. Vse transakcije so anonimne, vendar so 

javno dostopne. Vse se je začelo leta 2008, ko je, pod psevdinomom, Satoshi Nakamoto izdal 

dokument, na katerem je bila zapisana ideja o nekakšenm digitalnem denarju, ki je s pomočjo 

tehnologije blockcahin omogočal transakcijo brez 3 osebe *banka* ... In tako se je, leta 2009, 

uradno rodil Bitcoin. 

  

Sedanjost in prihodnsot 

Od leta 2009-2020 se je kripto svet razvijal in napredoval. Doživel je veliko kibernetskih 

napadov, padcev v cenah ter neverjetno število prevarantov in naivnežev. Ampak, na napakah 

se učimo in od takrat smo že neverjetno hitro napredovali, tako v varnosti kot v želji, da lahko 

plačujemo z kriptovalutami. V Sloveniji lahko z kriptovalutami plačujete  s pomočjo aplikacije 

GoCrypto . Ampak še zdaleč nismo blizu tistemu, kaj vsi želimo: ločitve denarja od države. 

Moje mnenje je, da so določene kriptovalute lahko priložnost za velikanski zaslužek v 

prihodnjih letih in desetletjih. Primerjam jih z Amazonom leta 1997, ko si vložil 1000$, sedaj 

pa ima 1.8 milijona $ . 

  

Skoraj vsi še zmeraj govorijo, da so kriptovalute preveč rizične, da imajo preveč velika nihanja 

ali da ne bodo uspele. Zakaj ? Ker vidijo vrednost samo v kriptovaluti ali gledajo kriptovalute 

samo z ekonomskega vidika in ne tudi iz tehnološkega. A zapomnite si, vrednost je v 

tehnologiji, ki jo kriptovaluta ponuja in v tem primeru je to BLOCKCHAIN. Blockchain omogoča 

stvari, ki si jih do zdaj nismo mogli predstavljati. 

S pomočjo te thnologije lahko digitiliziramo vsako stvar: hišo, osebni dokument, pogodbe, 

denar ... Blockchain omogoča hitrejši prenos podatkov in informacij. Zaradi te neverjetne 

tehnologije pa bo komunikacija med samimi roboti, umetno inteligenco in ljudi še bolj 

enostavna in hitrejša. IN JA , BITCOIN JE POSTAL PRVI DENAR ZA ROBOTE. 

  

Kripto TMB 

Projekta seveda ne bi začel, če ne bi videl velikih zaslužkov, ki sem jih naredil. 

Projekt smo začeli 3 Belokranjci. Naš namen je poučiti čim več Slovencev o kriptovalutah in 

jih z našim znanjem ter njihovim zaupanjem pripeljati do velikih rezultatov. Naše stranke so v 

središču pozornosti, trudimo se jim približati na način, da prepoznavamo in se odzivamo na 

njihove potrebe pravočasno in učinkovito. Na kratko, naučimo vas vse o kriptovalutah, kako 

investirati in v katere kriptovalute investirati. 

  

Sam bi zelo rad pomagal mladim, dijakom, študentom in tudi odraslim, ki bi radi investirali, a 

ne vedo kako. Še posebej bi rad študente in dijake naučil o finančni pismenosti, ker je ena 

najbolj pomembnih stvari v današnjih življenih. Veliko ljudi se danes sooča s finančno stisko, 

krediti, posojili in ostalimi problemi, ki si jih nakopljemo sami ali nam ji naloži država, banka. 

  

Zaključek 

Čas in naša družba se ne ustavljata, zato moramo iti s časom naprej. Kriptovalute prodirajo v 

ospredje počasi. Letos jih je sprejel PayPal, v letu 2021 jim bo sledil Wall Street ter mnogi 

drugi. Medtem, ko so Microsoft, Amazon, Coca Cola ter ostali sklenjali partnershipe z 

določenimi kriptovalutami, smo mi ležali na kavču in se pritoževali, da nam naša država nič 

ne da. Nič nismo storili, nič se nismo naučili. V času korone smo doma in smo lahko več pred 

računalnikom, zato vam priporočam, da se seznanite s tem novim poslovanjem, z novim 

načinom zaslužka. Vem, da je težko razumeti, zato me lahko vedno pokličete za nasvet. 

Kriptovalute so sedanjost, sedaj je samo vprašanje, kdaj se bomo znebili BANKOVCEV ? 


